

STOP AND READ BEFORE INSTALLING

IMPORTANT- If at any time during the installation a discrepancy is discovered, STOP, Contact your distributor or dealer before proceeding.

Before cutting, examine goods to make certain pattern color is satisfactory and as ordered.

Cut panels and headers in roll number sequence, making sure that run numbers are broken at INSIDE corners only. 55½" wide COMMERCIAL WALLCOVERING MUST BE INSTALLED IN SEQUENTIAL ORDER. Each bolt has a bolt/roll number. Begin hanging the highest numbered bolt and work down in sequence.

Install all wallcovering under adequate lighting and heated conditions that will exist when the space is occupied.

SURFACE PREPARATION:

Remove old wallcovering completely, and remove remaining adhesive with a good quality adhesive remover. Then rinse wall and allow to dry. Prime wall with a heavy duty, acrylic/latex wallcovering primer.

Plaster and masonry wall surfaces should not exceed 5.5% moisture as measured by a moisture meter. Do not install a wallcovering unless a temperature above 55 degrees is maintained in both areas of installation and storage for three days before and three days after the installation. If there are any questions concerning the surface to be covered, a test installation of at least three strips applied three days in advance of the main installation is recommended.

APPLICATION:

1. This wallcovering requires the use of a heavy duty, premixed vinyl adhesive. Dilution of adhesive is not recommended. For NSF342 Certified Wallcovering, see company website for more information.
2. For patterns with a definite design (such as floral or damask), do not reverse the strips. Overlap each strip approximately 1½" and position it to maintain the match of the pattern. Using a sharp razor, cut through the overlapped area and remove the excess edges. Smooth the razor cut edges back to the wall for a perfect seam. This material, in a 55½" width, is designed to be overlapped and double-cut, not butted! Some patterns (such as a cloud print or marble texture) may have a more subtle design characteristic than others. By first laying two strips together on the table or floor prior to pasting, the proper match can be determined. On random textures or non-directional stripes, reverse each strip, overlap and double-cut. The match and design of each pattern determines whether it should be reversed or not prior to double-cutting. Your distributor or dealer can help you with this information.
3. Apply the recommended adhesive to the back of the first strip using a paste machine or paint roller. Work the adhesive in to cover the back completely, especially near the edges. Fold or "book" each end toward the middle, pasted sides together, aligning the edges carefully so they do not dry out. Caution: Do not crease the wallcovering. Allow to "relax" or book for 10 minutes (booking). This will allow the adhesive to penetrate the Wallcovering fabric which is important for a successful installation.
4. Hang the first strip parallel to a plumb line.
5. After three strips are installed, inspect the wallcovering. If the pattern effect is not acceptable, or if there is variation in the color, discontinue hanging and contact the dealer or distributor immediately. The manufacturer will not be responsible for labor beyond three strips. Defective material will be replaced.

WARRANTY:

This wallcovering is covered by the manufacturer's limited 5 year warranty. We cannot accept responsibility for claims if the above instructions are not followed, nor are we liable for labor and associated cost beyond three strips, over and above the cost for replacement material.

CLEANING OF WALLCOVERING:

Stains and paste on the surface should be removed as quickly as possible to eliminate any possible reaction between the staining agent and the wallcovering. Ordinary dirt and smudges can be removed with a mild soap and warm water. Clean from the bottom of the wall upward to protect the baseboard and to prevent streaking. Rinse thoroughly with clean water from the top down using a sponge. Blot Wallcovering dry with a soft, lint-free towel. For more difficult stains, use of a stronger detergent is recommended. Try an inconspicuous spot first before attempting the entire wall. Always rinse the wall well after applying a detergent. It is not recommended to clean with steel wool or powdered abrasive cleaners. Do not use active solvent-type cleaning preparations, such as nail polish remover, tar and bug removers, or liquid cleaners with high alcohol content exceeding 50%.

PROFESSIONAL TIP:

A heat gun can be used to facilitate ease of installation around corners.

PRODUCT USE ADVISORY:

This product is intended for use in buildings designed and maintained to avoid moisture accumulation on or within walls, particularly in warm, humid climates.

The features that make vinyl Wallcovering so cleanable and durable also render it very low in permeability. Vinyl Wallcovering products should not be installed on walls that contain excessive moisture or are subject to moisture infiltration (more permeable products should be considered for use under such conditions). If mold or mildew is present, or if walls show moisture damage or have excess moisture content, do not proceed with installation. Moisture infiltration and water vapor in and behind wall must be eliminated for proper performance. Processes that increase permeability, including microventing, should be considered for use under certain conditions. In addition, the use of mildew inhibitor in the primer and adhesive is highly recommended. Primers and adhesives with the highest possible permeability are also highly recommended.

After installation, the walls and wallcoverings should be monitored for potential moisture or water vapor infiltration and accumulation. Any such infiltration or accumulation after installation must be properly eliminated.

À LIRE AVANT DE FAIRE L'INSTALLATION

IMPORTANT - Si une anomalie est découverte à un moment quelconque pendant l'installation, **ARRETER**. Appeler le distributeur ou le concessionnaire avant de continuer.

Avant de couper, examiner la marchandise pour s'assurer que le dessin est satisfaisant et correspond à la commande.

Couper les panneaux et la frise dans l'ordre du numérotage, en vérifiant que les numéros de lot sont interrompus aux coins INTÉRIEURS seulement.

INSTALLER CE REVÊTEMENT MURAL COMMERCIAL DE 551/2" (140.97 cm) DANS L'ORDRE DES NUMÉROS DES ROULEAUX. Chaque rouleau a un numéro. Commencer l'application avec le rouleau portant le numéro le plus élevé et progresser vers le numéro le plus bas.

Appliquer le revêtement mural dans un endroit bien éclairé. L'éclairage et la température au moment de l'installation doivent être similaires aux conditions d'utilisation normale de la pièce.

PRÉPARATION DE LA SURFACE:

Enlever complètement l'ancien revêtement mural. Après avoir enlevé le revêtement mural, enlever le reste de l'ancienne colle avec un solvant de bonne qualité. Puis, rincer le mur et le laisser sécher. Appliquer un apprêt acrilique/latex pour utilisation sévère.

Les surfaces murales en plâtre ou en maçonnerie ne doivent pas avoir une humidité supérieure à 5,5%, mesurée avec un appareil de mesure d'humidité.

Ne pas appliquer de revêtement mural si la température est inférieure à 13°C (55°F) ou s'il n'est pas possible de maintenir une température ambiante d'au moins 13°C (55°F) dans l'endroit de stockage et celui d'application, pendant trois jours avant et trois jours après l'application. En cas de doute sur la surface à recouvrir, il est recommandé d'appliquer au moins trois bandes d'essai trois jours avant la date prévue pour l'application principale.

APPLICATION:

1. Ce revêtement mural exige l'utilisation d'une colle en vinyle pré-mélangé pour utilisation sévère. Il est recommandé de ne pas diluer la colle.
2. Ne pas inverser le sens des bandes qui comportent des motifs bien définis (des fleurs ou des damasques). Juxtaposer 1 1/2" (3.81 cm) entre les deux bandes en positionnant bien le raccord du motif. À l'aide d'un rasoir bien tranchant, couper à l'endroit où les deux bandes se juxtaposent. Retirer l'excès de part et d'autre de chaque bande. Bien aplatir les bords de chaque bande contre le mur pour un raccord parfait. Ce revêtement mural de 551/2" (140.97 cm) est destiné à être juxtaposé et coupé au milieu de la juxtaposition. Ne pas poser ce revêtement bord à bord. Vérifier également avant application la compatibilité des motifs à répétition, des motifs non-directionnels (tels que certains effets de matière ou certaines rayures), ainsi que pour certains motifs plus nuancés (tels que des nuages ou des effets de marbre). Pour certains effets de matière ou des rayures non-directionnelles, inverser chaque bande, juxtaposer les bords et couper au milieu de la juxtaposition. La nature des motifs et leur raccord déterminent si les bandes doivent être inversées ou non. Si vous n'êtes pas sûr, consulter votre détaillant ou distributeur avant installation.
3. Appliquer la colle recommandée au dos du revêtement mural à l'aide d'une encolleuse ou d'un rouleau à peinture. Bien travailler la colle pour couvrir complètement le dos du revêtement. Replier chaque extrémité vers le milieu, côtés encollés les uns contre les autres, en alignant les bords soigneusement pour qu'ils ne sèchent pas. Prudence - Il ne faut pas faire de pli dans le revêtement mural. Laisser reposer pendant 10 minutes. Ceci permet à la colle de pénétrer dans le tissu du revêtement mural, ce qui est important pour une application correcte.
4. Appliquer la première bande parallèlement à un fil à plomb.
5. Après avoir posé trois bandes, inspecter le revêtement mural. Si l'effet du dessin n'est pas acceptable ou s'il y a des variations de couleur, arrêter l'application et contacter immédiatement le distributeur ou le concessionnaire. Le fabricant n'est pas responsable de la main d'œuvre pour plus de trois bandes. Le produit défectueux sera remplacé.

GARANTIE:

Ce revêtement mural est couvert par la garantie limitée de cinq ans du fabricant. Nous ne pouvons pas accepter de responsabilité si les instructions précédentes ne sont pas respectées. Nous ne sommes pas responsables de la main d'œuvre ni des frais pour l'application de plus de trois bandes, en dehors du remplacement du matériel défectueux.

NETTOYAGE DU REVÊTEMENT MURAL:

Enlever les taches et tout enduit de la surface aussi rapidement que possible pour éliminer toute possibilité de réaction entre un éventuel agent tachant et le revêtement mural. Pour nettoyer la poussière et les traînées, laver, du haut en bas, avec une éponge imbibée de savon doux et d'eau propre. Sécher le revêtement mural avec une serviette douce sans peluche. Il est recommandé d'utiliser un détergent plus puissant pour les taches plus difficiles. D'abord faire un essai dans un endroit discret avant de nettoyer le mur tout entier. Toujours rincer le mur après avoir appliqué un détergent. Il est recommandé de ne pas utiliser de laine d'acier ni de produits de nettoyage abrasifs. Ne pas utiliser de produits de nettoyage actifs, tel que du dissolvant pour vernis à ongles, des produits pour enlever le goudron et les insectes, ou des détachants liquides contenant plus de 50% d'alcool.

RECOMMANDATION PROFESSIONNELLE:

- Un séchoir peut être utilisé pour faciliter la pose dans les coins.

ADVERTISEMENT D'UTILISATION:

Ce produit est développé pour une utilisation dans les bâtiments construits et entretenus contre l'humidité sur ou dans les murs - particulièrement dans les climats chauds et humides. Les composants qui permettent aux revêtements muraux en vinyle d'être si lavables et si durables, les rendent également très peu perméables. Ces revêtements ne doivent donc pas être installés sur des murs qui contiennent une humidité excessive ou qui sont susceptibles aux infiltrations (des produits plus perméables doivent être alors considérés). Si des moisissures ou des traces d'humidité sont présentes, ou si les murs présentent des traces de dégâts causés par ces conditions, ne pas procéder à l'installation. Ces infiltrations sur et dans les murs doivent être éliminées pour assurer la performance du produit. Certains procédés qui augmentent la perméabilité, tel que la micro-ventilation, peuvent être considérés pour certaines conditions. De plus, l'usage d'un enduit qui contribue à la réduction des moisissures et de la propagation de l'humidité est grandement recommandé. Les pré-enduits et les colles ayant les plus grands taux de perméabilité sont aussi conseillés. Après installation, les murs et le revêtement mural en vinyle doivent être examinés pour quelques possibles infiltrations d'humidité ou de moisissures. De telles infiltrations doivent être rapidement éliminées.